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§ 20 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10.30.  
 

§ 21 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
§ 22 Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen 

§ 18. Yksi nimi lisättiin. Pöytäkirja tarkastettiin tämän korjauksen jälkeen.  
 
§ 23 Kunta-alueiden terveiset 

Hyvinvointialueelle siirryttäessä entisen sosiaali- ja terveyslautakunnan hallinnassa olleet 
perintö- ja valtionperintövarat säilyivät Paraisten kaupungilla. Valtionperintövarojen 
käytölle on suunnitelma vuosille 2022–2024. Varat on määrä käyttää lahjoittajien 
toiveiden mukaisesti, ja kunkin valtionperinnön osalta on vahvistettu sekä käyttötarkoitus 
että summa. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 15.5.2023 antaa elinvoimapäällikkö 
Maria Leppäkarille valtuudet päättää sosiaali- ja terveyslautakunnalle kuuluneiden 
valtionperintövarojen käytöstä. Nyt neuvoston tehtävänä on olla yhteydessä 
elinvoimapäällikköön tai seurata, että varat käytetään asianmukaisesti eri kunta-alueilla. 
 
Korpo pensionärer rf kutsuu vanhusneuvoston Korppooseen. 



 
Houtskariin toivotaan kävelypolkua. 

Posti on jälleen muuttanut jakelujärjestelmiänsä. Ålön alueella Paraisilla aamulehteä ei 
enää jaeta erillisiin postilaatikoihin, vaan lehdet jaetaan isompaan postilaatikkoon, josta 
tilaajat saavat hakea lehtensä. 
Kaupungin NYTT-tiedotuslehti jaetaan viidesti vuodessa. Nykyään ÅU:n on ostettava 
saariston vakituisille asukkaille osoitteet, jotta nämä varmasti saisivat tiedotuslehtensä. 
Paraisten keskustassa lehti jaetaan ilman osoitetietoja. 
Vanhusneuvosto toteaa, ettei kaupunginhallitus muistutuksesta huolimatta vielä ole 
käsitellyt neuvoston kirjelmää saariston postinjakelusta. 
 
Koska kaupunginhallitus käsittelee vanhusneuvoston kirjelmiä heikonlaisesti, jäsen Johan 
Nyberg ehdottaa, että kaupunginhallitus saisi nimetä henkilön, joka ottaa neuvoston 
kirjelmät vastuulleen. Neuvoston avainhenkilö saattaisi tulla puheenjohtajasta. 
Vanhusneuvosto lähettää asiasta sähköpostin kaupunginhallituksen puheenjohtajalle.  

 
Vanhusneuvoston puheenjohtajaan on oltu yhteydessä Vapparintien terveyskeskuksen 
pysäköintialueesta, joka on täynnä henkilöstön autoja. Laboratoriossa tai 
lääkärinvastaanotolla käyvät potilaat eivät löydä autoilleen vapaita pysäköintipaikkoja. 
Monet kiinteistössä käyvät potilaat ovat sairaita tai huonokuntoisia eivätkä jaksa kävellä 
pitkiä matkoja. Henkilöstöpysäköinti pitäisi järjestää erikseen muualla, jotta kiinteistössä 
asioivat löytäisivät nopeasti pysäköintipaikan ja ehtisivät varaamilleen käynneille ajoissa. 
Asiasta lähetetään kirjelmä kaupunginhallitukselle. 

  

§ 24 Muut asiat 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 17.4.2023 hakea mukaan Voimaa vanhuuteen -

ohjelmaan. Paraisten kaupungin hakemus on hyväksytty. Kulttuuri ja vapaa-aika vastaa 

hankkeesta. Vanhusneuvosto on nimitetty ohjausryhmäksi.  

Tänä vuonna oli hankaluuksia löytää tietoa ajankohdasta, jolloin veteraanipäivän 
seppeleenlasku Paraisten veteraanikivelle järjestettiin. On tärkeää, että tällainen tieto 
julkaistaan hyvissä ajoin. Kulttuuriyksikölle ilmoitetaan asiasta.  
 
Johtava hammaslääkäri Dunja Kanto vastasi vanhusneuvoston kysymykseen siitä, 
tarjotaanko 80 vuotta täyttäville henkilöille edelleen maksuton hammastarkastus. Hänen 
vastauksensa kuuluu: “Sosiaali- ja terveydenhuollon siirryttyä Varhalle maksuttomia 
hammastarkastuksia ei enää tarjota, vaan tarkastukset maksavat saman verran kaikille 18 
vuotta täyttäneille.” 
 
Vanhusneuvosto toteaa, että sosiaali- ja terveydenhuollon siirryttyä Varhalle on jo 
tapahtunut useita muutoksia ja tietyt palvelutoiminnot ovat kadonneet. Muutama 
esimerkki kadonneista palvelutoiminnoista: kriisiryhmä, maksuton hammastarkastus 80-
vuotiaille, palvelusetelijärjestelmä. Nykyään lääkäriaikaa varattaessa tehdään ensin arvio 
hoidon tarpeesta ja sen perusteella potilas ohjataan asianmukaiseen hoitoon. Vie aikaa, 
että järjestelmä toimii kaikkia tyydyttyvällä tavalla.  
 



Vanhusneuvoston jäsenet saivat kutsun ryhmähaastatteluun (18.4.), jossa kerättiin 
näkemyksiä siitä, miltä kaupungintalon pitäisi näyttää tulevaisuudessa. Kaupungintalolla 
on tällä hetkellä paljon käyttämättömiä huoneita, koska sosiaali- ja terveysosasto on 
muuttanut Vapparintielle. Haastatteluun osallistuminen oli vapaaehtoista ja se 
toteutettiin Teamsin kautta.  
 
Kahdeksan vanhusneuvoston jäsentä osallistui Svenska pensionärsförbundetin 
järjestämään vanhusneuvostoseminaariin Paraisten kaupungintalolla 15.5. 
 
Pargas svenska pensionärer rf on luovuttanut viestikapulansa valtuuston puheenjohtajalle 
Sandra Bergqvistille. Nyt vanhusneuvosto miettii, mihin se on joutunut ja onko asian 
eteen tehty mitään. 
 
Palvelutalo Aftonro Iniössä täyttää 20 vuotta. Vanhusneuvosto päätti muistaa 
palvelutaloa kukalla. 
 
Syksyllä valitaan jäsenet vanhusneuvoston seuraavalle toimikaudelle. 
 
Vanhusneuvosto suunnittelee kutsuvansa Kemiönsaaren vanhus- ja vammaisneuvosto 
vieraakseen syksyllä. Neuvosto kutsuu samaan kokoukseen myös Paraisten 
vammaisneuvoston ja jonkun viranhaltijan.  
 

§ 25 Seuraava kokous 
 Seuraava kokous suunnitellaan pidettävän elokuun lopussa. 
 
 

 
Parainen 23.5.2023  
 
 
 
   
Widar Nyberg    Åsa Knuts 
puheenjohtaja   sihteeri 
 
 
 
 
 

  


